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BERETNING 
 
Partistyret 
 
Styret har i perioden bestått av:  
 
Leder: Siri Martinsen  
Nestleder: Rune Fredriksen  
Sekretær: Hege Dubec  
Kasserer: Victor Kristiansen  
Studieleder: Malin Krå Simonsen  
Kvinnekontakt: Lisa Skaret  
Styremedlem: Fadil Gashi  
Styremedlem: Nils Are Magerøy  
Styremedlem: Gry Helen Strøm  
1.varamedlem: Jaran Berg  
2.varamedlem: Maria Imrik  
3.varamedlem: Per Lie  
4.varamedlem: Kim Lervik  
5.varamedlem: Svein Erik Thorvaldsen  
Har tiltrådd styret: Ordfører, gruppeleder, LO (Vidar Schei) og AUF (Simon Laabak)  
 
 
2018 har styret behandlet 75 saker. Av saker som er behandlet i styret nevnes: 
 
• Deltakelse i Arbeiderpartiets modellkommuneprosjekt 
• Evaluering av årsmøte / jubileumsfest   
• Fylkesplan Østfold 
• Modellkommuneprosjektet 
• Programkomite 
• Program- og nominasjonsmøte 
• Program Viken AP 
• Program Fredrikstad AP 
• Oppfølging av ubetalt kontingent 
• Valgkampplan 
• Orientering om Østfold Energi 
 
I tillegg faste punkter på dagsorden som innkomne skriv, søknader og «runden» med 
orienteringer fra laga, ordfører, LO, Kvinnenettverket, AUF og gruppeleder.  
 
Årsmøte / jubileumsfest 125 år ble avholdt 16 februar. 
 
Det har blitt avholdt 5 medlemsmøter med følgende tema: 
  
• Kommuneplanenes samfunnsdel 
• Innspill fra ressursgruppene 
• Medlemsmøte med Kjersti Stenseng. 
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• Presentasjon høringsutkast partiprogram 2019-2023 
• Fellesmøte med AP / LO med Arild Grande 

Det har blitt avholdt 4 representantskapsmøter i 2018. 
Program- og nominasjonsmøte ble avholdt 24. november 

 
Bystyregruppa 
 
Gruppa består ved årsskiftet av 51 medlemmer. 
 
Gruppestyret har i 2018 bestått av: 
Leder:   Atle Ottesen 
Nestleder:   Siri Martinsen 
Sekretær:   Victor Kristiansen 
Medlem:   Rune Fredriksen 
Medlem:   Hege Dubec 
Medlem:   Jon-Ivar Nygård 
Medlem:   Kari Agerup 
 
Utvalgsledere i 2018 har vært: 
Helse- og velferd: Arne Øren  
Oppvekst:   Siri Martinsen 
Plan:    Rune Fredriksen 
Teknisk:  Svein Erik Thorvaldsen (nestleder) 
Kultur- og miljø: Atle Ottesen 
Adm. utvalget:  Kirsten Mostad Pedersen  
FREVAR KF:  Victor Kristiansen 
 
Gruppestyret har faste møter hver mandag og strategimøter ved behov. 
 
Gruppa har hatt møter i forkant av møter I Bystyret og formannskapet. Det ble 
avholdt 20 gruppemøter i 2018. Gjennomsnittlig frammøte har vært 16 stk, en 
nedgang på 1 fra fjoråret. 
 
Samspillet med utvalgslederne og –gruppene har fungert godt. Arbeiderpartiets 
utvalgsledere og grupper i øvrige kommunale utvalg avholder også møter både 
internt og sammen med våre samarbeidspartier der det er ønskelig å forberede og 
drøfte saker og forslag til vedtak. 
 
I løpet av 2018 har gruppa behandlet en rekke saker av betydning for Fredrikstad 
kommune, totalt 167 saker til Bystyret og 213 saker til formannskapet. Et utvalg av 
sakene: 
 
• Budsjett 2019 og Handlingsplan 2019-2022 
• Kommuneplanens samfunnsdel 2018-2030 
• Økonomiplan for Fredrikstad kommune 2019-2022 
• Revidert budsjett 2018 
• Årsregnskap og årsrapport 2017 
• Plan for næringsutvikling 2019-2031 – planprogram til høring 
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• Overordnet organisasjonsstruktur I Fredrikstad kommune - justering 
• Smart Fredrikstad – strategi 
• Strategi for kompetanse og rekruttering 
• Etablering av kommunalt eiendomsselskap 
• Diverse innbyggerforslag (bompenger, kunstisbane, el-sykler, fritidsklubb, Den 

nordiske motstandsbevegelsen) 
• Østfoldhallen – framtidig drift 
• Diverse InterCity-saker 
• Bypakke Nedre Glomma (finansiering, belønningsavtale) 
• Tilskuddsaker næringsfondet 
• Disponering av overskudd for 2017 
• Bruk av anleggdsbidrags- og justeringsmodellen 
• Øra naturreservat 40 år  
• Handlingsplan plast 
• Fordeling av midler fra lokalsamfunnsfond 
• Kommunedelplan for kultur 2018-2030 - høringsutkast 
• Vedtak av kommunedalplan for naturmangfold 
• Handlingsplan lokal luftkvalitet – Fredrikstad og Sarpsborg 
• Oppfølging av granskningsrapporter 
• Skjenkesaker 
• Høringssaker (Borg Havn mudring, Regional transportplan, søndagshandel+) 
• Diverse reguleringssaker  
• Brukerstyrt personlig assistanse (BPA) 
• Budsjett, handlingsplan og regnskap for FREVAR KF 
• Avløpssamarbeid Nedre Glomma 
• Mulighetsstudie kommunale idrettshaller på Frederik II og Greåker 
 

Helse- og Velferdsutvalget 
Gruppa har bestått av: Arne Øren, Frøydis Wroldsen, Mohamed 
Saleban Warsame, Helene Saloua Apenes Matri, samt 
vararepresentantene Svein Høiden, Bjørn Eriksen, Fredrik 
Kveseth, Maria Imrik og Fadil Gashi. 
 
Eldrerådets leder Per Edvardsen har tiltrådt gruppa, samt 
representanter fra Pensjonistpartiet. Frøydis Wroldsen er valgt til 
gruppeleder. 

Det er en aktiv gruppe med godt oppmøte på gruppemøtene 
og på utvalgsmøtene. 

Viktige områder det jevnlig rapporteres på: 

- Balanse i økonomien 
- Avvik 
- Sykefravær  
- Heltid som norm i virksomhetene 
- Sikre gode tjenester til innbyggerne 
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Vi har hatt 12 møter og behandlet 48 politiske saker. I tillegg kommer orienteringer, 
referater, interpellasjoner og spørsmål, og vi har deltatt på befaringer.  

Det har vært et spennende år for Helse og velferdsutvalget. Vi har behandlet mange 
viktige saker. På grunn av økt antall ressurskrevende brukere gikk ikke Helse og 
velferdsbudsjettet i balanse. Men det har hele tiden vært kontroll og styring og den 
klare beskjeden vi alle forholdt oss til er: «Stø kurs fremover». 

På tampen av året ble det omrokeringer i ledelsen. Kommunalsjefen takket ja til 
stillingen som konstituert Rådmann og Etatslederen for hjemmetjenesten gikk inn i 
rollen som konstituert kommunalsjef.  
 

Et utvalg av de sakene vi har behandlet er: 

• Tildeling av tilskudd til helse- og velferdstiltak i regi av frivillige og ideelle 
organisasjoner for 2018 

• Nytt etikkråd i Helse og velferd og deltakelse i forskningsprosjektet Etikk på tvers  
• Brukerundersøkelser i Helse og velferd 2017  
• Prosjekt overdosestrategi 2014 - 2017, sluttrapport.  
• Organisasjonsendringer i Helse og velferd - virksomhet Friskliv og mestring  
• Forvaltning av tilskudd 2018 til frivillig virksomhet i lokalsamfunn som bidrar til 

deltakelse, dialog og samhandling (IMDi-midler)  
• Ressurssenter for musikkterapi i virksomhet Friskliv og mestring  
 
• Kommunebarometeret 2018 - resultater for Helse og velferd  
• Brukerombudets årsmelding 2017  
• Arena for helse og velferd - samarbeid med Høgskolen i Østfold om ferdighets- og 

simuleringssenter  
• Endring i lønns- og arbeidsvilkår for avlastere og besøkshjem  
• Fallskadeforebyggende gulvbelegg på Østsiden - resultater fra forskning  
• Tilskudd til helse- og velferdsformål i Fredrikstad kommune 2019 - føringer for 

utlysning  
• FASVO AS- Reorganisering av selskapsstruktur. 
• Tilleggsanmodning om bosetting av flyktninger 2018  
• Høring - NOU 2017: 16 På liv og død. Palliasjon til alvorlig syke og døende  
• Aktivitetsassistenter på sykehjem om sommeren 2018  
• Bruk av midler avsatt til helse- og velferdsutvalgets disposisjon 2018  
• Framtidig krisesenterdrift - status og framdrift  
• Plan for mat og ernæring 2018- 2025 i helse og velferd 
• Orientering om Melding Stortinget 15 (2017-2018) Leve hele livet - En 

kvalitetsreform for eldre  
• Organisasjonsendring i Etat omsorgssentre  
• Handlingsplan 2019 - 2022 og budsjett 2019 - Seksjon helse og velferd  
 
Utvalget har jevnlig blitt orientert om arbeidet med heltid som norm.  
Utvalget har i tillegg vært på Talkshop om nevnte emne. Det er nå utarbeidet en 
felles plattform for hvordan nå målet om heltid som norm. Denne vil bli lagt frem 
politisk i 2019.   
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Oppvekstutvalget 
 
Oppvekstutvalget har i perioden bestått av følgende 
representanter fra Arbeiderpartiet: Siri Martinsen (leder), Terese 
Troy Prebensen (nestleder), Dana Ghazi og Jon Sindre Isaksen. 
Vara: Haji Asif Husain, Therese Winter Antonsen, Anette 
Johansen, Svein Erik Thorvaldsen og Vibece Lundestad. 
 
Oppvekstutvalget har i 2018 behandlet 51 saker, samt 21 orienteringssaker og en 
referatsak.  
 

• Nasjonal tilskuddsordning mot barnefattigdom, prioritering av 
søknader 2018 

• Valg av representant til Nøkleby skoles 
samarbeidsutvalg/skolemiljøutvalg for perioden 2018/2019 

• Retningslinjer for bruk av fondsmidler for tiltak mot barnefattigdom  
• Retningslinjer for bruk av straksmidler og lokal prosjektstøtte mot 

barnefattigdom 
• Prioritering av søknader barne- og ungdomstiltak i større bysamfunn 

       åpne møteplasser 2018 (bufdir) 
• Lokal prosjektstøtte mot barnefattigdom - behandling av søknader 

om tilskudd 
• Statusrapport per februar 2018 for Seksjon for utdanning og 

oppvekst 
• Høring - Lærertetthetsnorm i grunnskolen  
• Statusrapport per mars 2018 for Seksjon for utdanning og oppvekst  
• Planprogram for kommunedelplan oppvekst 2019-2030 
• Brukerombudets årsmelding 2017 
• Barnehagekapasitet  
• Bemanningsnorm og pedagogtetthet i barnehagene  
• Statusrapport pr april 2018 for Seksjon for utdanning og oppvekst  
• Årsrapport 2017 for Seksjon for utdanning og oppvekst 
• Navneendring virksomhet JONAS  
• Møteplan 2019  
• Tilstandsrapport for grunnskolen i Fredrikstad kommune 2017  
• Ordensreglement for Fredrikstad kommune  
• Orientering om sommeråpen barnehage  
• Månedsrapport per juli 2018 for Seksjon for utdanning og oppvekst  
• Tilleggsanmodning om bosetting av flyktninger 2018  
• Elevenes rett til et trygt og godt læringsmiljø  
• Endring av søknadsfrist for lokal prosjektstøtte mot barnefattigdom  
• Spørsmål til utvalgsleder 
• Spørsmål til utvalgsleder 
• Tertialrapport per august 2018 for Seksjon for utdanning og 

oppvekst 
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• Tildeling lokale prosjekter mot barnefattigdom - høsten 2018  
• Idrett-kultur-skole-prosjektene - status og videre drift  
• Endring i lønns- og arbeidsvilkår for avlastere og besøkshjem 
• Rapportering av barn i private barnehager  
• Vedtekter for Fredrikstad kommunes barnehager - 2018  
• Kommunedelplan oppvekst 2019-2030 - planprogram  
• Månedsrapport per september 2018 for Seksjon for utdanning og 

oppvekst 
• Forvaltningsrevisjon av barnevernet  
• Opprettelse av virksomhet med forebyggende tjenester til barn, 

ungdom og familier 
• Statusrapport per oktober 2018 for Seksjon for utdanning og 

oppvekst 
• Handlingsplan 2019-2022 og budsjett 2019 for Seksjon for 

utdanning og oppvekst 
• Elevenes rett til et trygt og godt skolemiljø  
• Spørsmål til utvalgsleder 
 
Kultur- og miljøutvalget 
 
Fredrikstad Arbeiderparti har vært representert med følgende 
medlemmer: Atle Ottesen (leder), Malin Krå Simonsen 
(nestleder og gruppeleder), Kari Agerup og Fadil Gashi. 
 
Utvalget har hatt 8 møter og behandlet 74 saker siden sist 
årsmøte. 2018 har vært et aktivt år for Kultur- og 
miljøutvalget. Vi har behandlet flere tunge saker og lagt 
politiske føringer gjennom flere høringer og strategiplaner 
innenfor en rekke ulike politiske områder.  
 
 
Noen av sakene vi har behandlet: 
 
• Retningslinjer for tilskudd til større idretts- og sportseventer 
• Tilskudd til kulturminner 
• Tildeling av kunst- og kulturmidler 
• Tildeling av tilskudd til idrettslag/foreninger 
• Tildeling av festivalstøtte 
• Tildeling fra lokalsamfunnsfondet 
• Tildeling fra klimafondet 
• Kommunedelplan for naturmangfold – høring 
• Budsjett, handlingsplan og månedsrapporter 
• Ulike forvaltningsplaner 
• Utredning av nytt ridesenter på Bekkevold 
• Kommunedelplan for kultur – høring 
• Interreg-prosjekter 
• Ny organisering av Barnas Verdensdager 
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• Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet, friluftsliv og marka 
• Revidert tiltaksplan/handlingsplan for lokal luftkvalitet 
 
Utvalget har også vedtatt en mengde nye veinavn i kommunen, og året ble avsluttet 
med utdeling av kultur- og idrettsstipend og Kong Frederiks hederspris, som for øvrig 
gikk til Wenche Tuman Johnsen. 
 
Teknisk utvalg 

Utvalget har bestått av følgende personer fra partiet: Svein 
Erik Thorvaldsen (nestleder/gruppeleder), Lisa Skaret, Vidar 
Schei og Therese Winther Antonsen med vara Nils Are 
Magerøy og Bjørn Erik Eriksen Det har i løpet av året avholdt 
10 møter og 57 saker til behandling samt 9 saker til 
orientering som er fremlagt oss. Vi har notert ned noen av 
saker vi i løpet av året har hatt til behandling i utvalget.  

Januar: Dampskipsbrygga. Ferdigstilles 2019. 
 
Februar: Denne måneden var flere spennende saker til behandling i utvalget 
Stupetårnet Foten og rehabilitering av Gressvik ungdomsskole. Totalt 5 saker til 
månedens møte. 
 
April: Planlagte investeringstiltak på kommunale formålsbygg. Brukerundersøkelse 
vann og avløp, samt to saker til og to orienteringssaker var til behandling på 
månedens møte. 
 
Mai: Gjennomføring av gjengs leie for kommunale boliger samt asfaltplan 2018.Til 
behandling hadde vi seks andre saker samt to saker til orienteringer. 
 
Juni: Denne måneden hadde vi oppe bla. en stor og viktig sak for TD. 
Organisasjonsendring i seksjon for teknisk drift, samt OFU Fremtidig fergemateriell. 
7 saker og en orientering til behandling. 
 
August: Da var denne sommerferie over og vi tok tak i sakskartet med flere saker til 
behandling. Det var både Bjølstadammen og nye lokaler for hjemmesykepleien på 
helsehuset, orientering sak var det 1 av og politiske saker til behandling var det 9. 
 
September: Så startet vi opp med stupetårnet Foten med budsjettramme og 
spørsmål til utvalgsleder. Vi hadde 3 saker samt en orientering til behandling.. 
 
Oktober: Her startet vi med 7 saker og 1 orienteringssak. Vi behandlet klimaplan - 
vedtak av planprogrammet samt innførte den nye henteordningen av glass og 
metallemballasje med oppstart 2019. 
 
November: Her var det Handlingsplan 2019-2022 som opptok oppmerksomheten, 
men vi hadde også 2 andre viktige saker, samt 3 orienteringer til behandling. 
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Desember: Det var årets siste møte og 6 saker på kartet. Forvaltningsplaner for 
friluftslivet og kommunale lekeplasser. 
 
Det har vert mange gode og spennende saker vi har behandlet, og mang en 
enstemmighet i utvalget har det vært. Dette viser et godt arbeide fra hele TU sitt 
utvalg. Innstramminger på det økonomiske har vært gjennomført i solidaritet med 
andre utvalg og noe som i sin del har gått utover TD sitt driftsbudsjett. TD holder sine 
budsjetter godt innenfor rammene og viser en god holdning på økonomiplanen. 
Det er gjort en viss omorganisering for å gjøre TD mer oversiktlig samt med mål om å 
drifte under god, kontrollert styring. 
 
Arbeiderpartiets gruppe i TU mener TD drives godt og rasjonelt med miljø og 
sikkerhet i fokus. Alle de ansatte gjør daglig en meget god innsats i sitt virke for det 
beste for kommunens innbyggere. 
 
 
Planutvalget 
 
Planutvalgsgruppa har bestått av: Rune Fredriksen, Lisbeth 
Sandbæk, Øivind Wevling, Gry-Helen Strøm og Mohodin 
Omar Abdi samt vararepresentantene Kim Lervik, Odd 
Hasselgård, Kari Agerup og Atle Ottesen.  
 
Av større saker har gruppa i Planutvalget behandlet: 
 
• Kommunedelplan for ny Glommakryssing i Fredrikstad. 
• Kommunedelplan for naturmangfold i Fredrikstad 
• Kommunedelplan for naturmangfold i Fredrikstad - behandling av høringsinnspill 

og vedtak av endelig plan 
• Kommunedelplan for idrett, fysisk aktivitet, friluftsliv og marka i Fredrikstad, 2018-

2030 - Høring og offentlig ettersyn 
• Kommunedelplan for ny bru over Glomma i Fredrikstad. 2. gangs behandling, 

vedtak av plan 
• Forslag til detaljregulering med konsekvensutredning for Gang-/sykkelveg 

Puttesund - Åsebu 
• Forslag til detaljregulering for Slevikhagen  
• Forslag til detaljregulering for Verksbyen, B4 
• Forslag til detaljregulering for Fv. 110 gang- og sykkelvei Begby - Borge skole 
• Forslag til detaljregulering for Pettersand Panorama 
• Forslag til detaljregulering for Haugstenåsen B02 
• Forslag til detaljregulering for Pettersand Panorama 
• Forslag til detaljregulering for Åledalslinja 
• Forslag til detaljregulering for Fv.109 Råbekken – Rolvsøysund 
• Forslag til detaljregulering med konsekvensutredning for Thorbjørnrød 

Massedeponi 
• Forslag til detaljregulering for Værste tomt 1.7 - Kråkerøy  
• Forslag til detaljregulering for Marnet Marine Park 
• Forslag til detaljregulering for Haugstenåsen  
• Forslag til detaljregulering for Lørjekaia  
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• Forslag til detaljregulering med konsekvensutredning for Bruket 23 og 29 
• Forslag til detaljregulering for Kreutzgate 2 
• Forslag til detaljregulering for Rådalen Øst 
• Forslag til detaljregulering for veiforbindelse mellom Ambjørnrødveien og 

Pettersand 
• Forslag til detaljregulering for Ringstadåsen 2  
• Forslag til områderegulering for Gretnes/Sundløkka 
• Forslag til områderegulering med konsekvensutredning for Del av Hankøsundet 
• Detaljregulering Sønningveien  
• Detaljreguleringsplan Cicignon Park - Prosessledende beslutning 
• Detaljregulering av gang- og sykkelveg langs FV. 110 fra Begby til Borge Skole 
• Detaljreguleringsplan for Bjølstad studentby 
• Reguleringsplan Fv. 109 Råbekken – Alvim 
• Mindre endring av reguleringsplan for Oldenborgila på Byens Marker 
• Revidert mindre endring av reguleringsplan for Oldenborgila på Byens Marker  
• Fastsetting av planprogram - Detaljregulering med konsekvensutredning for 

Arena Fredrikstad og Frederik II VGS 
• Planinitiativ – Futerødveien 
• Riisløkka 46 - prosessledende beslutning 
• Prosessledende beslutning for planforslag Lisleby Allé boligbebyggelse 
• Planinitiativ Østkilen 3 - prosessledende beslutning. Planinitiativ Fagerliveien - 

prosessledende beslutning  
• Planinitiativ Saltnesveien 39 - prosessledende beslutning 
• Prosessledende beslutning - Helneveien 20 – Planinitiativ 
• Eiendom 735/204 - Dikeveien 28, Rolvsøy – Østfoldhallen. Prosessledende 

beslutning, bruksendring fra sportshall til aktivitetssenter med restaurant 
• Sorgenfri park/Arildsborg - prosessledende beslutning 
• Verksbyen B3, B-2 og del av B2 Sorgenfri - prosessledende beslutning 
• Prosessledende beslutning - Riisløkka 46 
• Tankodden 9-39, Kråkerøy - Ny behandling av søknad om rammetillatelse for 

oppføring av nye boliger 
• Mosseveien 16-20, Sentrum - Dispensasjon fra reguleringsplan,  oppføring av ny 

nærings- og boligbebyggelse 
• Fotenveien 90, Onsøy - Søknad om dispensasjon fra arealformål og  

byggeforbudet i 100- metersbeltet. Søknad om rammetillatelse for oppføring av 
stupetårn 

• Gnr 300, bnr 1645/1646 Cicignon, Sentrum. Dispensasjon fra reguleringsplan og 
kommunedelplan, riving, bruksendring og ombygging 

• Øraveien 13 B, Sentrum Ø Søknad om dispensasjon fra reguleringsplan. Søknad 
om rammetillatelse for oppføring av produksjonsanlegg for smolt 

• Eiendom 303/1240, Sentrum Ø Søknad om dispensasjon fra reguleringsplan. 
Søknad om rammetillatelse for oppføring av lagerbygg 

• Pancoveien, eiendom 44/1, Ørebekk næringsområde Rammetillatelse for 
oppføring av lager/kontorbygg og opparbeidelse av vei 

• Eiendom 201/15 - Åsebråten Søknad om rammetillatelse for oppføring av boliger 
• Dikeveien 45 - Rolvsøy - Næringsbygg med forretning og kontor 
• Mindre endring av reguleringsplan for Holm, Torsnes  
• Dampskipsbrygga, Sentrum - Dispensasjon fra kommunedelplan  
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• Vardeveien 1 og 5, Borge Søknad om dispensasjon fra gjeldende reguleringsplan 
Søknad om rammetillatelse for oppføring av dagligvareforretning og lagerhotell 

• Bjørnengveien 13 - Eiendom 731/32 - Søknad om rammetillatelse for nytt 
kontorbygg - søknad om dispensasjon fra høydebestemmelser - søknad om 
dispensasjon fra fjernvarmetilknytning. 

• Bruket 11, Gressvik 177 Rammetillatelse for oppføring av 5 boligblokker – 
dispensasjon 

• Evjebekkveien 3, Rolvsøy - eiendom 736/230 Dispensasjon fra planformål for 
aktivitetspark 

• Titangata 11, Sentrum Øst - Søknad om dispensasjon fra reguleringsplan Søknad 
om rammetillatelse for oppføring av tilbygg 

• Bruket 11, Gressvik - Rammetillatelse for oppføring av 4 boligblokker - trinn 2 – 
dispensasjon 

• Kjæråsen - Eiendom gnr 206/bnr 5 – Sentrum. Midlertidig campingplass 
• Feriehjemmet Solviken, Engelsviken - Klage på delegert vedtak for avslag 
• Knipleveien 33 - Klage på politisk vedtak - Midlertidig forbud mot tiltak etter pbl. § 

13-1 
• Forslag til oppheving av gjeldende reguleringsplan for Bomstasjon Bukkholmen  
• Trosvikstranda: områdeplanarbeid avsluttes og prosessveiledende beslutning for 

videre planarbeid 
• Bygningsmyndighetens ulovlighetsoppfølging  
• Bygningsmyndighetens tilsynsvirksomhet 
 
FREVAR KF 
 
Partiet var representert i styret ved Victor Kristiansen 
(styreleder) og Hege Dubec (nestleder). Vararepresentanter er 
Tove Troy og Mohodin Abdi. FREVAR-styret har i 2018 avholdt 
9 møter og behandlet 38 saker. Foretaket driver etter 
hovedpilarene miljø, økonomi, samfunn og verdt å nevne av 
saker behandlet i styret er: 
 
• Årsrapport og årsregnskap for 2017 med et næringsoverskudd på 13 millioner 

kroner etter skatt.  
• Budsjett- og Handlingsplan 2019-2022. Foretaket budsjetterer med overskudd i 

hele perioden. Store investeringer i årene som kommer.  
• Status effektiviserings- og optimaliseringsprosjekter 
• Karbonfangst (CCS) på ØRA 
• Energiforhandlinger med industrien 2018 
• Status prosjekt muddermasser 
• Avløpssamarbeid Nedre Glommaregionen 
 
Studieutvalget v/ studieleder Malin Krå Simonsen 
 
Gode partikollegaer! 2018 har nå passert – et år fullt av 
aktiviteter, politiske diskusjoner og skoleringer for Fredrikstad 
Arbeiderparti. Vi har vært gjennom en omfattende 
programprosess, og som studieleder har jeg vært involvert i å 
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strukturere denne prosessen best mulig. Når det gjelder skolering av medlemmer har 
vi blant annet gjennomført «grunnskoleringer» lokalt, som har hatt ulike temaer (med 
ulike innledere) og som har funnet sted over flere ettermiddager/kvelder her i 
Fredrikstad. Dette er et tilbud deltakerne som var tilstede har uttrykt at har vært svært 
positivt.  
 
Utover dette har jeg formidlet møte- og kurstilbud fra Østfold Arbeiderparti til 
medlemmene våre lokalt, samt deltatt på møter i Østfold Arbeiderparti. Det har også 
blitt arrangert studieseminarer på fylkesplan, hvor jeg som studieleder har deltatt. Jeg 
har også bistått partilagene ute med utforming av plakater og annen nyttig grafikk til 
promotering av egne temakvelder og skoleringer. 2018 har vært et spennende år, og 
med valgåret 2019 for våre føtter har planleggingsarbeidet knyttet til 
valgkampskolering og kandidatsamlinger allerede startet.  
 
Kvinnenettverket  v/ Lisa Skaret 
 
Vedtektene fastslår at Arbeiderpartiet skal være Norges mest 
likestilte parti. Arbeiderpartiet skal være pådriver for et likestilt 
samfunn. Kvinnenettverket skal være pådriver for å sette 
kvinnepolitiske saker på dagsorden. Kvinnenettverket skal 
rekruttere, skolere og motivere alle kvinner i partiet til politisk 
arbeid, og særlig til lederposisjoner. Dette skal gjøres i 
samarbeid med styret i partiet og partileder har det øverste 
ansvar.  
 
På hvert styremøte refererer kvinnekontakten fra aktiviteter og deltagelse gjennom 
kvinnenettverket. I løpet av året ble det opprettet en større styringsgruppe i nettverket 
for å få til en bedre deltagelse av kvinner i politikken, med motto «flere tanker og 
ideer, bedre kvinnepolitikk i partiet» 
 
Kvinnenettverket har hatt ett aktivt år og har jobbet og vært pådriver for følgende: 
 
• 8. mars 
• Markering av Katti Anker Møllers 150 årsdag 
• Demonstrasjon mot endring av abortloven. 
• Kvinneressursgruppe med innspill til partiprogrammet 2019-2023 
• Jobbet for at parken ved biblioteket blir oppkalt etter Katti Anker Møller 
• Navn på ferger skal inneholde hele kvinnenavn, ikke kallenavn. 
• Leder har deltatt i nominasjons- og programkomiteen for 2019-2023 
• Styremedlem i Kvinnenettverket Østfold AP 
• Deltatt på arrangement og aktiviteter i Kvinnenettverket i Østfold AP 
• Skrevet og svart på leserinnlegg. 
 
Som vanlig var 8. mars arrangementet i 2018 et samarbeid mellom kvinner på 
venstresiden i politikken, LO og Kvinnesakskvinnene i Fredrikstad. Årets 8. mars-
tema var #metoo - hva nå? Kvinnens rolle i dagens samfunn. 
Etter nedleggelse av blomster og appeller ved Katti Anker Møller-statuen, fortsatte 
arrangementet til Litteraturhuset med innlegg av Julie og Wanda fra «Hvem er jeg?». 
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Dette er en organisasjon som jobber for å forstå ulikhetene mellom mennesker. 
Kvelden ble avsluttet med paneldebatt om #metoo. Her deltok kvinner fra partiene på 
venstresiden. 
 
Katti Anker Møllers 150-årsdag ble markert med blomsternedleggelse før vi inviterte 
inn i biblioteket hvor forfatter Monica Isakstuen leste fra hennes tekster, deretter ble 
forsamlingen oppdatert på hennes liv og levne. I den sammenheng ble det også 
utformet et forslag på at parken ved statuen skal oppkalles etter Fredrikstads mest 
kjente kvinne, Katti Anker Møller. 
 
Kvinner er sterke og kvinner har både fornavn og etternavn, på bakgrunn av det 
sendte 8. mars innspill til kultur- og miljøutvalget. Her påpekte vi på at de nye fergene 
som skal ha kvinnelige navn, skal hele navnet brukes.  
Ordet «godvakker» skal ikke brukes lengre, er vårt forslag. 
 
Da regjeringspartiene brukte abortloven som et forhandlingskort, reagerte kvinner 
over hele landet, også i Fredrikstad. 17. november demonstrerte mer enn 200 
mennesker mot angrepet. 
 
Ressursgruppe for likestilling kom med mange gode forslag til programmet og for 
første gang i Fredrikstads Arbeiderpartis historie har likestillingen fått ett eget punkt i 
programmet. 
 
Som Norges mest likestilte parti har vi et ekstra ansvar å jobbe for at alle skal få det 
bedre. Det å kunne velge selv, uansett hvem man har tilhørighet til.  
Dette må ha en prioritert agenda i Arbeiderpartiet, lokalt som sentralt. Jobben 
fortsetter i årene som kommer.  
 
Faglig/politisk samarbeidskomité  
 
Innledning: 
Samarbeidskomiteen for Fredrikstad og Hvaler arbeider etter egne retningslinjer og har til 
formål blant annet å sikre en utvikling og styrking av det faglig/politiske samarbeidet i 
Fredrikstad og Hvaler. Samarbeids-komiteen er sammensatt av representanter fra 
Arbeiderpartiene i Fredrikstad og Hvaler og LO i Fredrikstad.  
 
Østfold Arbeiderparti (ØAP) v/partisekretæren tiltrer, LOs ungdomsutvalg og AUF i 
Fredrikstad er også invitert til å delta/tiltre. AOF Østfold er sekretariat og tiltrer komiteen med 
en representant, som er samarbeidskomiteens sekretær. 

Sammensetning/representantene: 
Alle representanter og vararepresentanter er valgt for årsmøteperioden 2018/2019, 
gruppelederne tiltrer og har møterett, tale og forslagsrett i samarbeidskomiteens møter. 
 
LO – valgte representanter:               vararepresentanter (i rekkefølge): 
Vidar Schei       1. Siv Kandola Olsen 
Per Arne Hansen      2. Knut Berg 
Lisbeth Kristiansen      3. Grethe Berntsen 
Malin Krå Simonsen (Prosjekt Rød/Grønt) 
 
Fagforbundet Hvaler – valgt representant: 
Mona Holmquist      
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Fredrikstad Arbeiderparti - representanter: vararepresentanter (i rekkefølge): 
Siri Martinsen       1. Jan M. Sørensen 
Hege Dubec      2. Victor Kristiansen 
Rune Fredriksen     3. Lisa Skaret    
  
Hvaler Arbeiderparti – valgt representant:   vararepresentant 
Mona Vauger       Arnfinn Vikerheim 
      
Fra Fredrikstad Arbeiderparti tiltrer: 
Ordfører Jon-Ivar Nygård og gruppeleder Atle Ottesen 
 
Ungdomsrepresentanter som kan tiltre: 

• Leder av AUF kan tiltre, Simon Laabak. 
• LOs ungdomsutvalg kan tiltre, men har ikke deltatt i 2018. 

 
Østfold Arbeiderparti tiltrer:  
Fylkessekretær inviteres til møtene v/Fylkessekretær Inger-Christin Torp 
 
AOF Østfold – sekretariat: 
Har vært håndtert av Daglig leder Christian Skyum. AOF Østfold utøver også økonomi og 
regnskapsfunksjonene for samarbeidskomiteen. 
Arbeidsutvalget: 
Samarbeidskomiteen konstituerer seg selv, og leder/nestledervervet går på turnus mellom 
LO og Fredrikstad Arbeiderparti. I 2018 er det leder Siri Martinsen i Fredrikstad AP, som har 
vært Samarbeidskomiteens leder, med LOs leder Vidar Schei som nestleder. 
 
Arbeidsutvalg bestående av lederen i Fredrikstad Arbeiderparti/Samarbeidskomiteens leder, 
LO lederen/Samarbeidskomiteens nestleder, og Samarbeidskomiteens sekretær. 
Partisekretæren i Østfold Arbeiderparti inviteres til møtene.  

Møtevirksomhet og saker: 
I 2018 er det avholdt 7 ordinære møter i samarbeidskomiteen (10 foregående år), hvor det 
har vært følgende hovedsaker på agendaen gjennom året: 
 
A. Protokoll fra sist møte 
B. Landsmøtet i AP 
C. Nominasjon 
D. 1. Mai markering 
E. Valgkamp 2019 
F. Viken 
G. Seniorsaker 
H. Fredrikstad Modellen – Tiltak mot sosial dumping og kommunens innkjøpssystem 
I. Trepartssamarbeidet i privat og offentlig sektor 
J. Arbeiderkultur 
K. Budsjettet i Fredrikstad Kommune 
L. Budsjett, regnskap og ordningen fri rettshjelp i samarbeidskomiteen 
M. Påbegynt arbeidet med faglig politisk plattform for valget i 2019 
N. Runden, herunder 

a. Saker som løpende har vært tema og orienteringssaker mellom fagbevegelsen og 
FAP/HAP. Av enkeltsaker kan nevnes blant annet Bypakken, ACER, 
statsbudsjettet, Borg Havn, mediesaker og andre løpende saker hvor en 
orientering har vært naturlig. 

 
Arbeidsutvalget har i tillegg avholdt møtepunkter for å planlegge og forberede saker i forkant 
til samarbeidsutvalget. Møter har blitt avholdt ved AOF Østfold sine lokaler i Fredrikstad. 
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Av saker som er viktig å fremheve: 
1. Valgkampen frem mot Kommune og fylkestingsvalget i 2019 

Det har vært løpende orientering om forberedelsene til valget i 2019, og tilnærmingen til 
Viken. 
 

2. Fredrikstadmodellen – Tiltak mot sosial dumping 
Det har vært viktig for partene å få til en omforent innkjøpspolitikk i kommunen som 
motvirker sosial dumping. Saken har vært fulgt opp gjennom året. 
 

3. Andre saker som har vært aktuelle og behandlet: 
a. Viktigheten av at LO/AP står sammen om en del viktige saker, og at man 

arbeider med oppsøkende virksomhet mot næringsliv og fagforeninger 
b. Ulike saker og innspill til pågående saker i Fredrikstad Kommune, hvor FAP 

har orientert om og fått innspill på enkeltsaker. 
c. Det har vært orienteringsmøter om regionsreformen, Statsbudsjettet, og By-

pakken, og viktigheten å stå sammen om disse. 
d. Innspill til og orientering om landsmøtet i AP 
e. Den faglig/politiske plattform og regnskap 
f. Årsmelding og regnskap i Faglig Politisk Samarbeidsutvalg 

 

Arbeidsplasskontaktene: 
Vi har mange arbeidsplasskontakter, Hvor arbeidet med å informere disse i 2019 skal 
gjenopptas.  
 
Fritt rettsråd: 
Ordningen har lang tradisjon i Fredrikstad – distriktet og finansieres av Samarbeidskomiteen. 
Målgruppen er medlemmer av LO og Ap. Det er Advokatene i Lykkeberg som utfører 
tjenesten, og det er AOF Østfold sitt kontor som administrerer den. Interessen for og bruken 
av ordningen har vært stabil, hvor det gjennom 2018 var 21 brukere av ordningen (2017: 21).  
 
Sluttord: 
Samarbeidskomiteen er et viktig organ for å sikre et godt og aktivt samspill i 
arbeiderbevegelsen lokalt. Ser vi tilbake på 2018 er det gode forutsetninger for det videre 
samarbeidet, og det å drive en målrettet valgkamp frem mot kommunevalget i 2019, og vil bli 
det viktigste arbeidet for kommende perioder. Satsingen med egen dedikert person til 
prosjektet Rød/Grønt flertall med Malin Krå Simonsen, er sentralt i arbeidet mot valget i 
2019, og hvor samarbeidskomiteen derfor er utvidet med prosjektlederen. 
 
 
FREDRIKSTAD AUF 
 
Det har vært en innholdsrik periode for laget. 
Styret har bestått av Simon Laabak som leder, 
Henriette Olivia Skauen som nestleder, Pia 
Fjeldstad som sekretær, Vilde Løvdahl som 
økonomiansvarlig og Mohamed Camaleti, Abel 
Næss og Meera Ahmadi som styremedlemmer. 
Vara har vært Alma Kvisgaard og Mathias Lind.  
Alma Kvisgaard og Matthias Høyning Lind som 
vara.  
 
Det har vært et godt styre med engasjerte mennesker som har vært veldig 
behjelpelige og kunnskapsrike. Det har vært et år med mye forskjellig aktivitet. 
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Mange gode og interessante temakvelder og møter. Det har også vært mye flytting, 
så de siste par styremøtene har bestått av leder, Mathias, og Mohamed - med hjelp 
fra Pia på telefon, slik at vi var stemmeberettigede.  
 
Vi kom litt sent i gang, med første temakveld i april, etter et medlemsmøte i januar. 
Da hadde vi temakveld om den norske modellen og 1.mai. 1 mai gikk vi i kjent stil i 
tog og hørte på appeller fra blant annet Hans Christian Gabrielsen og Bjørnar 
Moxnes. Under Fredrikstad Cup i slutten av mai, hadde vi en aksjon, hvor vi delte ut 
saft og melon til slitne fotballspillere og foreldre. Etter det har vi hatt flere 
medlemsmøter, markert 22 juli, og arrangert en skoleverving på Greåker. I oktober 
hadde vi to temakvelder. Først en temakveld om sosial kontroll og æreskultur med 
Laial Janet Ayoub og senere en temakveld om menneskerettigheter med Hadi 
Strømmen Lile, som er menneskerettsforsker og rettssosiolog og jobber på 
Høgskolen i Østfold. I desember har vi arrangert et medlemsmøte, der vi diskuterte 
valgkamp, og fikk en innledning av Agnes fra Sentralstyret. Vi arrangerte også en 
juleavslutning på Pizzanini der vi koste oss og mimret litt tilbake på året. I starten av 
januar arrangerte vi et skrivekurs og årsmøteskolering for å forberede medlemmene 
på de kommende årsmøtene. I første halvdelen av året har det vært en liten nedgang 
i aktive medlemmer, da både styremedlemmer og ordinære medlemmer flyttet for å 
studere. Aktiviteten har tatt seg opp i løpet av høsten og lokallaget har fått mange 
nye, aktive medlemmer.  
 
Medlems- og lagsoversikt 2018 
 
Fredrikstad Arbeiderparti hadde ved årsskiftet 709 betalende medlemmer, en 
nedgang på 7 sammenlignet med 2017 i 9 partilag (inklusive 25 utenfor lag).  
Fredrikstad AUF hadde 172 medlemmer, en nedgang på 63. 
 
Borge Arbeiderpartilag 
99 medlemmer (-8) 
Leder: Kjell Porsmyr 

Fredrikstad Sentrum Arbeiderpartilag 
169 medlemmer (+14) 
Leder: David Tehrani 

Lisleby Arbeiderpartilag 
27 medlemmer (-4) 
Leder: Nils Are Magerøy 

Kråkerøy Arbeiderpartilag 
83 medlemmer (+4) 
Leder: Svein Erik Thorvaldsen 

Onsøy Arbeiderlag 
78 medlemmer (-13) 
Leder: Lisbeth W. Antonsen 

Torsnes Arbeiderlag 
72 medlemmer (-7) 
Leder: Ulf Berg 

Rolvsøy Arbeiderlag 
50 medlemmer (-3) 
Leder: Svein Høiden 

Østre Fredrikstad Arbeiderlag 
66 medlemmer (-) 
Leder: Hanne Ellingsen 

Fagforbundets Arbeiderpartilag 
40 medlemmer (-) 
Leder: Pål Christiansen 

Fredrikstad Arbeiderparti (utenfor lag) 
25 medlemmer (+10) 
Leder: Siri Martinsen 

 
Fredrikstad AUF 
172 medlemmer (-63) 
Leder: Simon Laabak 
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Partilederens sluttord 
 
Kjære partivenn! 
 
2018 har vært fylt med et stort engasjement for hvilket Fredrikstad vi ønsker 
fremover. Vi har vedtatt et godt, sosialdemokratisk program som ble jobbet frem av 
over 80 engasjerte medlemmer. Vi har lyttet til innspill fra utallige organisasjoner og 
innbyggere. Det gjør meg stolt av partiet, vi evner å jobbe sammen, diskutere og 
involvere. Det er forutsetningen for at vi kan gi våre innbyggere en forutsigbar 
politikk, utvikle oss, tenke nytt og være en god sosialdemokratisk kommune.  
 
Vi har et fantastisk utgangspunkt for å vinne valget i 2019. Vi er mange, vi er blide, 
stolte og vi vet at vi alltid kan bli bedre. Vi er trygge på hvilket samfunn vi ønsker, 
sammen med AUF og LO. 
 
Alle som bor i Fredrikstad føler, ser og opplever en by i forandring. Vi satser på 
samarbeid og fellesskap fremfor kutt i tjenester. Vi satser på digitalisering og 
innovasjon. Vi skal møte velgere og snakke om vår politikk og hvilket Fredrikstad vi 
ønsker.  
 
Sammen skal vi knytte på oss joggeskoa og farge byen rød.  
 
Jeg gleder meg til valgkamp sammen med dere, sammen skal vi delta på valgvake 
og vite at vi har gjort hva vi kan for å fremme vår politikk.  
 
Vi skal vinne valget 2019 og Jon–Ivar skal fortsatt være vår ordfører! 
 
Med vennlig hilsen  
Leder Fredrikstad Arbeiderparti 
Siri Martinsen  
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REGNSKAP 2018 
 

Budsjett 2018                                                       REGNSKAP 2018 
 
Inntekter: 
Statstilskudd:   200.000                 209.998                                                                                          
Kommunetilskudd:   132.000             135.193 
Kontingentandel:     44.000                                                                     50.460                          
Renteinntekter:                    34.000                                                                     36.470                          
  
Totalt inntekter:            410.000             432.121 
 
 
Utgifter: 
Møte- og kursvirksomhet:  100.000                     92.988                                                                       
Kontorhold1:       32.000                                45.448 
Faglig-politisk:      22.000               22.000 
Kvinnenettverket:      10.000               10.000 
AUF:        20.000               21.900 
Kulturfondet:         5.000                 5.000 
Landsmøtefondet:      27.000                 27.159                                                                                           
Blomster/gaver:        6.000                         4.618                                      
1.mai:       38.000                  37.549 
Diverse2:       10.000                          39.933 
Jubileumsbok3:                100.000            107.026 
Jubileumsfest     30.000                        33.445
                         
Totalt utgifter:             400.000                                                                  447.066                                                                                              
 
Resultat 2018:               10.000              -14.945                                                 
 
 
Balanse per 31.12.2018 
 
Driftskonto                                  119.065 
Plasseringskonto                      4.585 
Plasseringskonto+               3.552.924 
Sum                           3.676.574 
  
Gjeld og Egenkapital  
Egenkapital 01.01.2018:    3.691.519 
Årets underskudd:                       14.945 
Egenkapital 31.12.2018:   3.676.574 
 
 

                                                             
1 Ikke budsjettert meningsmåling med kostnad 10.187 kr. gir noe overskridelse  
2 Valgkampmateriell (t-skjorter og annet) samt husleie valglokale med totalkostnad 39.000 kr.  
3 Jubileumsbok til partiets 125-års jubileum. Bruttokostnad 212.926 kr. delfinansiert med 100.000 kr. i 2017 og 
netto 107.026 kr. i 2018 etter salg av 59 bøker a` kr. 100. 
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BUDSJETT 2019 
 
Inntekter: 
Statstilskudd:   210.000                                                                                               
Kommunetilskudd:   135.000  
Kontingentandel:     55.000                                                                                             
Renteinntekter:                    35.000                                                                                             
  
Totalt inntekter:            435.000 
 
 
Utgifter: 
Møte- og kursvirksomhet:  100.000                                                                            
Kontorhold:       35.000                                                                                                    
Faglig-politisk:      22.000  
Kvinnenettverket:      10.000  
AUF:        20.000 
Kulturfondet:         5.000  
Landsmøtefondet:      27.000                                                                                            
Blomster/gaver:        6.000                                                                                        
1.mai:       38.000       
Diverse:       12.000 
Valgkamp 2019:    560.000       
     
                         
Totalt utgifter:             835.000                                                                                              
 
Prognose 2019:            -400.000                                              
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FORSLAG 
 
Forslag nr. 1: Omgjøring til LNF område.  
Forslagsstiller: Lisleby Arbeiderpartilag 
 
I kommunedelplanen for naturmangfold er området Bingedammen/Mørkedalen 
inntegnet som et sammenhengende grøntområde i kartet. Derimot er en del av dette 
området definert som fremtidig bebyggelse og anlegg (Område BA 103) i nåværende 
arealplan.  
 
Lisleby Arbeiderpartilag mener området er helt unikt da dette er siste rest av ubebygd 
skogsområde omgitt av bebyggelse nær byens sentrum. Man kan godt si at området 
er svært tilgjengelig for mange av byens innbyggere som ønsker en rask 
naturopplevelse i hverdagen. Det som gjør området ekstra interressant er 
Bingedammen med de biotoper som følger med. Området rundt Bingedammen er 
allerede definert som LNF-område. Vi mener det er viktig at resten av skogsområdet 
kalt Mørkedalen (som Bingedammen er en del av), får samme status slik at hele 
området forblir ubebygd i all fremtid.  
 
Forslag: Fredrikstad Arbeiderparti vil ved neste rullering av Kommuneplanens 
arealdel arbeide for at Mørkedalen omgjøres til LNF-område. 
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Støttes og oversendes Bystyregruppa. 
 
 
Forslag nr. 2: Tilrettelegging av parkeringsplasser for togpendlere 
Forslagsstiller: Lisleby Arbeiderpartilag 
 
I Bane Nors plan for ny stasjon i Fredrikstad i forbindelse med utbyggingen av 
dobbeltspor på Østfoldbanen, er det ingen plan for pendlerparkering ved stasjonen. 
Dette vil nok oppleves som svært problematisk for mange av de som i dag pendler 
med tog fra Fredrikstad til Moss, Ski og Oslo. Mange pendlere er avhengig av å 
benytte bil da de bor såpass langt fra stasjonen at sykkel og gange tar for lang tid 
samt at bussrutene ikke starter før i 6-tida på morgenen. Det er i dag 245 
pendlerparkeringsplasser ved nåværende Fredrikstad stasjon. Svært mange av disse 
er opptatt hver dag.  
Fredrikstad bør være en attraktiv by å bo i også for de som pendler til sitt arbeid 
utenfor kommunen. Det må derfor legges til rette for parkering i nærheten av 
stasjonen for togpendlere også når den nye stasjonen skal tas i bruk. I tillegg kan det 
etableres innfartsparkering utenfor sentrum der det settes opp shuttlebuss (evt. 
rutebuss) som korresponderer med togene.  

 
Forslag: Fredrikstad Arbeiderparti vil be administrasjonen om å utrede hvilke 
områder som kan avsettes til pendlerparkering/parkering til en rimelig pris for 
togreisende i nærheten av den nye stasjonen på Grønli. I tillegg ber man om å 
utrede muligheter for innfartsparkering på utsiden av sentrum. I tilknytning til 
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innfartsparkering må det etableres en shuttlebussordning og eventuelt et 
bysykkelopplegg. 

Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Støttes og oversendes Bystyregruppa og Fylkestingsgruppa. 
 
Forslag nr. 3: Generell uttalelse 
Forslagsstiller: Fredrikstad Sentrum Arbeiderpartilag 
 
Sosialdemokratiet sliter over hele Europa. Partiorganisasjoner forvitrer. 
Fagforeninger mister medlemmer. Partier taper velgere. Samtidig sliter mange land 
med stor arbeidsledighet. Ungdomsledigheten er rekordhøy i nesten alle land. 
Trygdede, pensjonister og studenter opplever fallende levestandard. Offentlig som 
privat infrastruktur forfaller. Forskjellene mellom fattig og rik øker.  Den økonomiske 
veksten er lav. Omstillingsevnen til bærekraftige industri- og energisystem avtar. 
Fremtidens velferd er truet. 

  
Vi er mindre utsatt for dette i Norge, enn de fleste land vi sammenlikner oss med. 
Stor aktivitet i oljesektoren sikrer arbeid og inntekt langs kysten og gir staten store 
inntekter. Staten har i tillegg en betydelig finansformue. Noe av avkastningen fra 
denne brukes til å bygge vei og bane, skattelette for velstående og til løpende 
forbruk. Hele landet preges dermed av en sydende økonomisk aktivitet. Omsetningen 
er stor, fortjenesten god, lønningene høye. Etter som renten er lav, lånes det mye og 
stadig mer til investeringer i bolig, eiendom og forbruk. 

  
Det investeres derimot lite i ikke-oljebasert industri, i fremtidens teknologier og 
næringsliv. Dette til tross for, at en robust nasjonaløkonomi og vår fremtidige velferd 
vil avhenge av at vi utvikler et bærekraftig næringsliv med mange, lange og varierte 
verdikjeder utenom oljen. 

  
Det vil ta mye lenger tid å omstille fra, enn det tok å omstille til en 
petroleumsøkonomi. Den gang sto internasjonale selskap klar med marked og 
kapital. Prisene på petroleumsmarkedene nådde nivå ingen kunne forestilt seg. Slik 
er det ikke i dag. Vår velferd vil i fremtiden avhenge av en annen industri og andre 
inntektsstrømmer enn de vi nyter godt av i dag. Fremtidsrettet industri vil ikke kunne 
leve av et kartellisert råvaremarked, men av vår kompetanse og fingernemhet på 
marked hvor vi konkurrerer med bedrifter i de andre nordiske land, i Europa og i 
prinsippet hele verden. Det blir krevende å omstille fra en oljes-murt råvareøkonomi, 
til en økonomi basert på en avansert kompetansedrevet industri, med høy 
verdiskaping, full sysselsetning og stor lønns- og beskatningsevne. Det vil ta lang tid. 

  
Men omstillingen er uomgjengelig og må basere seg på klar ansvarsfordeling, et 
omfattende og langsiktig samarbeid mellom stat, industri, arbeidsgivere og 
arbeidstakere. Den vil forutsette gode lederskap i privat som offentlig sektor, fra 
politisk hold som fra embetsverk. Omstillingen blir krevende. Den blir tidkrevende og 
vil trenge enorme investeringer i kompetanse, teknologiutvikling og import og 
etablering av ny industri med helt andre produksjonslinjer. Det vil prøves og feiles. Av 
mange forsøk, blir bare noen få vellykket og stående. Men det fins eksempler i 
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Norden som internasjonalt, på tilsvarende og vellykkede prosesser i privat som 
offentlig regi. 

  
Det meste av norsk næringsliv utenom oljevirksomheten er små og mellomstore 
bedrifter. Egenkapitalen er som regel lav. Få bedrifter basert på forsknings- og 
utviklingsvirksomhet. Dermed blir offentlig sektor, kommuner, fylkeskommuner og 
stat de viktigste omstillings- og utviklingsaktører, selvsagt i nært samarbeid med 
bransje-, nærings- og fagorganisasjoner, eksisterende som ny industri. 

  
Arbeiderbevegelsen vant frem i Norge, da den tok ansvar for økonomi: for 
samfunnets industri- og næringsutvikling og for den enkeltes arbeid, inntekt og 
velferd. Det hele begynte i Østfolds industri og i byer som Fredrikstad. Fredrikstad 
Arbeiderparti føler fortsatt ansvar for næringsliv og innbyggernes inntekt og velferd. 
 
Fredrikstad Arbeiderparti vil gjøre Fredrikstad kommune til et av landets ledende 
innovasjonssystem. Fredrikstad skal bli ett av den nye fastlandsindustriens mest 
dynamiske sentra og en drivkraft i «det grønne skiftet». 
 
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
AU får fullmakt til å tilpasse uttalelsen noe til Fredrikstad. Vedtas og oversendes 
media og ØAPs årsmøte. 
 
 
Forslag nr. 4. Barnetrygden skal ikke regnes inn som inntekt når sosialstøtten 
beregnes. 
Forslagsstiller Torsnes Arbeiderpartilag 
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Oversendes Bystyregruppa. 
 
Forslag nr. 5. Gå inn for at alle klassetrinn i barne- og ungdomsskolen 
garantert skal ha ett måltid mat om dagen og prøve å få det inn i faget mat og 
helse.  
Forslagsstiller Torsnes Arbeiderpartilag 
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Intensjonen støttes. Oversendes ØAPs årsmøte. 
 
Forslag nr. 6. Foreslå mobilfrie skoler i Fredrikstad 
Forslagsstiller Torsnes Arbeiderpartilag 
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Forslaget avvises.  
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Forslag nr. 7. Arbeide for gang- og sykkelveier ut i distriktene, ikke bare i 
bynære strøk.  
Forslagsstiller Torsnes Arbeiderpartilag 
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Støttes. Oversendes Bystyregruppa og fylkestingsgruppa.  
 
Forslag nr. 8. At det skal opprettes en ressursgruppe som kan arbeide for å øke     
Arbeiderpartiets medlemstall, lokalt og nasjonalt. 
Forslagsstiller Østre Fredrikstad Arbeiderpartilag 
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Støttes og oversendes det nye partistyret. 
 
Forslag nr. 9. Jevnlige synstester på grunnskolen 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Norge er et land der vi er stolte over en god skole og helsetjeneste, men det er en 
ting vi svikter på. Før du starter på grunnskolen er du på en øyesjekk. Dette er den 
eneste obligatoriske øyesjekken på grunnskolen. Av elevene med skrive- og 
lesevansker er det 35% som trenger briller i hverdagen i følge øyenleger. Synsfeil blir 
ofte ikke oppdaget på skolen. Et problem er at skolene reagerer på skrive- og 
lesevansker ved å sende elever på lesekurs eller gir ekstra leselekser.  
 
Dersom vi endrer dagens ordning til at skolene jevnlig utfører synstester kan mange 
av problemene lukes ut. 
 
  Fredrikstad Ap vil: 
- Grunnskolen skal gjennomføre obligatoriske synstester i første, tredje, femte og 
syvende klasse. 
-  Elever som presterer lav måloppnåelse over tid henvises til en øyenlege   
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Intensjonen støttes. Oversendes Bystyregruppa og ØAPs årsmøte. 
 
Forslag nr. 10. Kutt for Helse. 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Dagens sukkeravgift fører til at flere nordmenn reiser ut av landet for å kjøpe 
sukkerinnholdige varer. Dette fører til at norske bedrifter taper ressurser og blir 
utkonkurrert av våre naboer. Avgiften er i tillegg usosial og fører da kun til at rikere 
husstander kjøper seg godteri til lørdagskvelden. Samtidig som sukkeravgiften kuttes 
bør moms på frukt og grønt fjernes slik at norske husstander og spesielt studenter 
har råd til å spise sunnere mat Fredrikstad Ap vil: 
 
• fjerne sukkeravgiften 
• fjerne all moms på frukt og grønt 
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Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Intensjonen støttes. Oversendes ØAPs årsmøte. 
 
Forslag nr. 11. Innføre IKT som fellesfag i Ungdomsskolen og 
Studiespesialiserende 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
IKT-ferdigheter blir stadig mer aktuelt i alle studieretninger og arbeidsplasser. Nå er 
det på tide å innføre det som et fellesfag i Ungdomsskolen og på 
studiespesialiserende studieretninger på Videregående. Innføring av IKT som 
fellesfag vil gi et grunnlag for de mest essensielle teknologiske ferdighetene som 
kreves i de aller fleste arbeidsplasser i dag. Det vil være mindre nødvendig med kurs 
i IKT for arbeidsplasser, fordi man har opprettet et teknologisk grunnlag. I dagens 
digitaliserte verden, må vi gi tidlig gi innføring i IKT, fordi teknologi, datasystemer, 
datasikkerhet og internett har blitt essensielle i samfunnssystemet vårt. 
 
Fredrikstad Ap vil: 
• Innføre IKT som fellesfag fra 8. klasse til 10. klasse på ungdomsskolen. 
• Innføre IKT som fellesfag for Studiespesialiserende studieretninger på 
Videregående skoler, hvorav kun i 1. klasse. 
• Forme en læringsplan i IKT faget med hjelp av dataeksperter for å danne et 
grunnlag som er så aktuelt som mulig. 
• Beholde IT som programfag for 2. klasse og 3. klasse ved Videregående skoler. 
  
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Støttes og oversendes ØAPs årsmøte. 
 
Forslag nr. 12. Gratis legeerklæring for elever på Videregående skole 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Fraværsgrensen er et omdiskutert tema blant ungdom, det er noe som engasjerer 
selv de minst samfunnsengasjerte. Det er et tiltak for å hindre dropout i 
Videregående, men ofte er det kontraproduktivt. Spesielt med tanke på at 
fraværsgrensen ikke tar hensyn til økonomi. Det koster ofte opp til 250kr for lege 
erklæring. I et Norge hvor forskjellene øker, er det mange som ikke har råd til lege 
erklæring. Da velger ofte de fattigste i samfunnet å la være å skaffe seg lege 
erklæring, mens de rikeste i samfunnet vil anskaffe seg det. Dette fører til økende 
ulikhet mellom rik og fattig i utdanningen, og det må vi nedkjempe. 
 
Fredrikstad AUF vil: 
 
- Tilrettelegge slik at alle elever ved Videregående skole får rett til gratis lege 

erklæring, hvis årsaken er gyldig og godkjent av en lege. 
 
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Støttes og oversendes ØAPs årsmøte. 
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Forslag nr. 13. E-sport 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
E-sport er på framvekst i Norge og mange andre europeiske land. Denne 
sportsgrenen er et godt tilbud for mennesker som ikke finner sitt kall i tradisjonelle 
sportsgrener, men er i Norge ikke anerkjent som en sport. En konsekvens av at det 
ikke er anerkjent som en sport er at spillere ikke må forplikte seg til å følge Fair Play 
som ofte kan føre til at kvinnelige gamere kan bli diskriminert ut av sporten. 
  
Fredrikstad Ap vil: 
  
- Anerkjenne e-sport som idrett 
- Stille krav om at alle ligaer og lag forplikter seg til å følge Fair Play 
   
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Krav om Fairplay støttes og oversendes ØAPs årsmøte. Punkt 1 om e-sport 
oversendes ØAPs årsmøte og Ap sentralt.  
 
Forslag nr. 14. Saudi Arabia 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
 
Saudi Arabia er muligens verdens mest undertrykkende land, hvor kvinner er 
andrerangsborgere og uskyldige mennesker blir halshugd offentlig for gudløshet og 
trolldom. Det er et teokrati bygd på fundamentalistisk islam, hvor banal fornøyelse og 
nytelse er straffbart. 
 
Kvinners rettigheter i Saudi-Arabia er minimale. De må ha en verge som følger dem 
offentlig. Etter lang kamp for kvinners rett til å kjøre bil, vant de frem, men samtidig 
blir mange av aktivistene som ledet kampen stilt til dødsstraff. Det er ingen 
minstealder for seksuell omgang eller ekteskap, som betyr at unge jenter giftes bort 
til rike, gamle menn. 
 
Norge eksporterer for øyeblikket varer og tjenester til Saudi-Arabia verdt over 1 
milliard kroner, og vi importerer varer og tjenester til en verdi av 280 millioner kroner. 
Dette er et land som sitter fast i middelalderen, som vi ikke kan assosiere oss med. 
  
Fredrikstad Ap vil: 
- At staten skal blokkere alle varer og tjenester som utveksles mellom Norge og    
Saudi-Arabia. 
- At Norge skal på globalt nivå kjempe for å belyse problemer i Saudi-Arabia. 
- At Norge skal oppfordre våre allierte til å boikotte Saudi-Arabia. 
   
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Kultpunkt 2 støttes. Kulepunkt 1 og 3 avvises. Oversendes ØAPs årsmøte. 
 
Forslag nr. 15. Pensjonist-Pride 
Forslagsstiller: Fredrikstad AUF 
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Pride arrangeres rundt hele landet på sommer tiden. Men det sitter mange eldere på 
gamlehjem rundt blant annet i Fredrikstad kommune. Aufere burde kommet inn på 
eldrehjemmene og spre pride glede •arrangere pridebesøk på eldrehjem 
  
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Støttes og oversendes Bystyregruppa.  
 
Forslag nr. 16. Kolonihager 
Forslagsstiller: Partistyret 
 
Fredrikstad Arbeiderparti ønsker å vurdere muligheten for etablering av kolonihager 
og turisthytter i Fredrikstad. 
  
Partistyret anbefaler årsmøtet å fatte følgende vedtak: 
 
Støttes og oversendes Bystyregruppa. 
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VALG 
 
Valgkomiteen har bestått av: Ole Haabeth (Ieder), Lisa Skaret, Kari Agerup, Terese 
Troy Prebensen, Ulf Berg, Simon Laabak (AUF) og Per Arne Hansen (Faglig-
politisk). 
 

Valgkomiteens innstilling 
 
Leder: Siri Martinsen-gjenvalg 2 år 
Nestleder: Rune Fredriksen  

Sekretær: Hege Dubec-gjenvalg 2 år 
Kasserer: Victor Kristiansen-gjenvalg 2 år 
Studieleder: Malin Krå Simonsen  

Kvinnekontakt: Lisa Skaret  

Styremedlem: Dana Ghazi ny 2 år 
Styremedlem: Nils Are Magerøy  

Styremedlem: Helene Matri ny-2 år 
 

Alle varamedlemmene er på valg for 1 år 

1.varamedlem: Jaran Berg 

2.varamedlem: Maria Imrik 

3.varamedlem: Svein Erik Thorvaldsen 

4.varamedlem: Kim Lervik 

5.varamedlem: Mona Mathisen 

 

Forslag: Alle varamedlemmer får innkalling med invitasjon til å være tilstede i 

styremøtene.Gruppeleder, ordfører (Ap), AUF og representant for faglig-politisk 

samarbeidskomité (LO) tiltrer styret. 

 

Fagligpolitisk Samarbeidskomité 

Medlemmer: Partileder, Nestleder og Sekretær  

Varamedlemmer:, Victor Kristiansen, Lisa Skaret og Hans Petter Pettersen. 

 

AOFs årsmøte og representantskap 
Representant: Studieleder 

Vara: Bente Iren Vikerstrand-Hansen 
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Studieutvalg 
Leder: Partistyrets studieleder 

Medlemmer: Studielederne i lagene og AUFs studieleder 

 

Østfold Arbeiderpartis representantskap 
1. Siri Martinsen 

2. Rune Fredriksen 

3. Jon-Ivar Nygård 

4. Maria Imrik 

5. Atle Ottesen 

6. Hege Dubec 

7. Hilde Sandmæl 

8. Terje Moland Pedersen 

9. Jaran Berg 

Vara: 

1. Mohamed Warsame 

2. Hanne Ellingsen 

3. Nils Are Magerøy 

4. Pia Fjeldstad 

5. Vidar Schei 

6. Marit Haabeth 

7. Stian Thorvaldsen 

8. Ingrid Hognås 

9. Ole Haabeth 

 
Østfold Arbeiderpartis Årsmøte 
1. Siri Martinsen 

2. Rune Fredriksen 

3. Jon-Ivar Nygård 

4. Helene Matri 

5. Atle Ottesen 

6. Hege Dubec 

7. Victor Kristiansen 

8. Malin Krå Simonsen 
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9. Terje Moland Pedersen 

10. Frøydis Wroldsen 

11. Ole Haabeth 

12. Anne Marit Godal 

13. Mohamed Warsame 

14. Lisbeth Sandbæk 

15. Nils Are Magerøy 

16. Terese Troy Prebensen 

17. Vidar Schei 

18. Kim Lervik 

19. Jaran Berg 

20. Tove Troy 

21. Roy Arne Henriksen 

22. Hilde Sandmæl 

23. Tor Arne Solbakken 

24. Bente Iren Vikerstrand-Hansen 

 

Vara: 

1. Svein Roald Hansen 

2. Lene Paulsen 

3. Fadil Gashi 

4. Ingrid Hognås 

5. Dana Ghazi 

6. Marit Haabeth 

7. Hans Petter Pettersen 

8. Pia Fjeldstad 

9. Per Lie 

10. Svein Erik Thorvaldsen 

11. Hanne Ellingsen 

12. Arild Aaserød 

13. Elisabeth Porsmyr 

14. Kjell Porsmyr 

15. Bente Tandberg 

16. Christian Kielland 
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17. Eileen Dvergsdal 

18. Svein Inge Johansen 

19.Kirsti Sand Aune     

20. Marit Hasselgård 

21. Pål Christiansen 

22. Vilde Glosemeyer Havrevold 

23. Per Arne Hansen 

24. Laila Lian 

 

Arbeiderbevegelsens kulturnettverk 
Medlem: Rune Fredriksen 

Medlem: Siri Martinsen 

 

Oscar Torp-heimen 
Siri Martinsen 

 
Fanebærere/fanevakter 1. mai: 
Nils Are Magerøy 

Mathias Høyning 

Maria Imrik 

Helene Matri 

 

1. mai-komiteen: 
Svein Erik Thorvaldsen og leder av kvinnenettverket 

Vara for Svein Erik: Ole Petter Jervel Hansen 

Vara for kvinnenettverket: Helene Matri 

 
Arbeidspartiets landsmøte (velges av ØAP): 
Partileder 

Nestleder 

 

Revisorer: 
Gerd Nordaas og Kay Øistad 

Vara: John Fredrik Olsen og Terese Troy Prebensen 
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AUs forslag til ny valgkomite: 
 
 
Valgkomite 

 

Leder Ole Haabeth 
Medlem Kari Agerup 
Medlem Ulf Berg 
Medlem  Terese Troy Prebensen 
Kvinnekontakt: Lisa Skaret 
AUF Oppnevner selv 
Faglig-politisk Oppnevner selv 
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SYNG HØYT KAMERATER! 

 

Skal du plante et tre må du velge et sted 

det slår rot og vil vokse i fred 

For hvis stormene kommer fra havet en høst 

tar de tak og kan bryte det ned 

  

Syng høyt kamerater, og la meg få høre 

at dere står sammen med meg 

Syng høyt kamerater, og la meg få høre 

at dere står sammen med meg 

  

Vi er trær i en skog som ble plantet av folk 

som visste hvor trær skulle stå 

Vi er frukter av frø, og såddes av dem 

som forstod: Det er viktig å så! 

 

Ref.  

 

Hvis du tror du vil stå om de andre blir felt 

Bør du frykte for stormer hver høst 

Står vi sammen og vokser vil stormene kun 

gi kronene sterkere røst 

 

Ref.  
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TA HVERANDRE I HÅNDA, OG HOLD! 
 
 

Vi har gått under faner og flagg 
på en lang vei fra natt imot dag. 

Hån og spott har vi tålt, 
men når styrke ble målt 

var vi sterkest – vi kjempet i lag. 

Det har hendt våre rekker ble brutt 
av soldater med kuler og krutt. 

Men vår mannsterke hær 
med de brukne gevær 

sto som fjell, og de seiret til slutt. 

Mang en bauta vil stå uten navn 
– reist av tårer, av sult og av savn – 

over kvinner med mot 
som var stamme og rot 

for et mai-løv som vi fikk i favn. 

Det fins de som har snudd seg og gått, 
som tror frihet er no’ man har fått. 

De vil smi for seg selv, 
tror på evner og hell. 

Slike folk har vår framtid forrådt. 

Nei, nå gjelder det mere enn før! 
For hvis samholdet rakner og dør, 

venter fiender nok 
som vil splitte vår flokk. 

Og vår flamme blir aske og glør. 

Du skal synge, men aldri i moll! 
Du skal kjempe, men aldri med vold! 

Tusner støtter vår sak, 
så vær stolt og stå rak! 

Ta hverandre i handa, og HOLD! 
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F R E D R I K S T A D  
A R B E I D E R P A R T I  


